

[Text]

It perhaps could be financed under the Old Age Security Fund. If you regard the funds in the Old Age Security Fund as available for this purpose it could be funded from that.

Mr. Monteith: May I interject a supplementary just for a matter of information? None of the funds in the Old Age Security Fund itself may be used for Guaranteed Income Supplement, am I right?

Mr. Munro: No, they can be used pretty well for any purpose the government chooses.

Mr. Foster: The Old Age Security Fund in fact is not a separate fund, it is a paper calculation within the Consolidated Revenue Fund?

Mr. Munro: It is a bookkeeping entry but it is in essence part of general revenue and in fact it is identified as monies that have come in under this heading but in fact which have already been spent by the government.

Mr. Knowles (Winnipeg North Centre): Mr. Chairman, is not the answer to Dr. Foster's question, the last sentence or two on page 43, that the...

... extra cost will be met from the Old Age Security Fund...

... which has a balance, and

Revenues from existing earmarked taxes together with funds drawn from this reserve balance will be sufficient to cover the cost of the higher pensions.

That goes right down to 1975-76. So if the White Paper is correct, there are no new taxes anticipated for the program that is proposed.

Mr. Munro: No, if you are going to talk in terms of a balance in the Fund, you would have to agree with what Mr. Knowles is saying, Mr. Chairman. If you are talking in term of cashflows in and out of the Treasury, that is a different matter.

Mr. Knowles (Winnipeg North Centre): That is the beauty of finance, you can talk in one of several ways.

Mr. Foster: You referred a couple of times to the Canada Assistance program and its provisions, and it becomes obvious to me, listening to the question of Mr. Marshall and others that the benefits to people receiving assistance from the Canada Assistance program will be much better in the richer provinces than in the poorer provinces. I hear in my own constituency of people with a fairly good-sized family on welfare who are receiving \$300 or \$400 per month. Does the Ontario General Welfare Assistance program which is half paid for by the federal government, provide a level of funds bringing them up to the poverty line as established by the Economic Council of Canada of 1967?

Mr. Munro: We filed before the Croll Committee the levels paid by all the provinces, we will look them up now. In some cases the benefit levels under social assistance do come close and in others they fall short.

Could I just read, Mr. Chairman, a couple of benefit levels. If you want to pick the Province of Ontario for

[Interpretation]

1975-1976. Cela pourrait être financé aux termes de l'ancien régime de pensions de vieillesse. Si on considère que la caisse du régime de pensions de vieillesse est disponible à cette fin, il pourrait être financé à partir de là.

M. Monteith: J'ai une question supplémentaire à titre d'information. Aucun des fonds de la caisse du régime de pensions de vieillesse ne peut servir pour le supplément du revenu garanti, n'est-ce pas?

M. Munro: Au contraire, ils le peuvent. Vous pouvez les utiliser pour tout objectif que le Gouvernement juge bon.

M. Foster: La caisse de régime de pensions de vieillesse n'est pas, en fait, une caisse distincte, elle n'est qu'un calcul hypothétique à même la caisse de revenus intégrés?

M. Munro: C'est une écriture, mais elle fait essentiellement partie au revenu global; elle figure sous cette rubrique, mais elle représente les sommes déjà dépensées par le gouvernement.

M. Knowles (Winnipeg-Nord-Centre): Monsieur le président, la réponse à la question de M. Foster n'est-elle pas la dernière phrase à la page 43:

... les frais supplémentaires seront couverts par le régime des pensions...

... qui a un solde, et

Ses fonds provenant d'impôts déjà affectés et ceux de ce solde suffiront à couvrir le coût de l'augmentation de pensions.

Ce qui mène jusqu'à 1975-1976. Si le Livre blanc est exact, on ne prévoit pas de nouveaux impôts pour le programme proposé.

M. Munro: Si vous parlez en termes de solde dans la caisse, vous devez vous en tenir à ce que M. Knowles dit, monsieur le président. Nous parlons en termes d'écoulement de l'argent, c'est une toute autre question.

M. Knowles (Winnipeg-Nord-Centre): Ce qui fait que les finances soient si belles, c'est justement qu'on peut parler de plusieurs façons.

M. Foster: Vous avez parlé, quelques fois, du Régime d'assistance publique et de ses dispositions et il m'apparaît évident, en écoutant les questions que M. Marshall et d'autres ont posées, que le régime d'assistance publique du Canada avantage les assistés des provinces plus riches. J'ai entendu parler d'assistés sociaux dans ma propre circonscription, qui ont des familles assez nombreuses et qui reçoivent de 300 à 400 dollars par mois. Est-ce que le régime d'assistance sociale de l'Ontario, dont la moitié est payée par le Gouvernement fédéral, fournit aux gens des revenus qui les amènent au seuil de la pauvreté telle qu'il est établi par le Conseil économique du Canada en 1967?

M. Munro: Nous avons déposé les niveaux déboursés par chaque province au Comité Croll; nous les examinerons maintenant. Dans certains cas, les niveaux de prestations en vertu d'une assistance sociale s'en approchent, dans d'autres, non pas.

Monsieur le président, pourrais-je lire quelques barè-